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Transport- og Bygningsudvalget har i brev af 24. oktober 2016 stillet mig føl-

gende spørgsmål (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Villum Christensen (LA). 

Spørgsmål nr.70: 

Ministeren bedes redegøre for, hvorvidt der skal indkøbes flere dobbeltdækker-

vogne til de nye el-lokomotiver. 

Svar: 

Jeg har bedt DSB om at bidrage til at besvare spørgsmålet. DSB oplyser følgen-

de:  

”DSB kan oplyse, at hovedleverancen på 26 el-lokomotiver inkl. reserve skal 

trække de 113 dobbeltdækkere, som DSB allerede har. Kontrakten indeholder 

herudover optioner på op til yderligere 18 el-lokomotiver. 

 

Såfremt DSB ønsker at gøre brug af optionerne, vil der givetvis skulle anskaffes 

yderligere dobbeltdækkervogne, hvilket i så fald kræver en selvstændig beslut-

ning. På nuværende tidspunkt er der ikke truffet beslutning om at udnytte op-

tionerne på indkøb af yderligere el-lokomotiver. 

 

Endvidere er der heller ikke truffet beslutning om anskaffelse af yderligere 

dobbeltdækkervogne, herunder hvilken type dobbeltdækkervogne, som i givet 

fald vil skulle anskaffes - sidstnævnte vil afhænge af det konkrete anvendelses-

formål. 

 

En eventuel beslutning om brug af optionerne samt eventuel anskaffelse af 

yderligere vogne skal bl.a. ses i sammenhæng med DSB’s fremtidige mulighe-

der for anvendelse af  IC4.” 

Med venlig hilsen 

Hans Chr. Schmidt 
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